
mr. I.R. Adema
Commissaris van de Koning in de provincie Noord-Brabant

Regionale regietafel Markiezaten 
T.a.v. de wethouders wonen Markiezaten 
Postbus 35
4600 AA BERGEN OP ZOOM

's-Hertogenbosch, 31 maart 2023

Geachte wethouders wonen Markiezaten,

Op 29 december 2022 heb ik als voorzitter van de provinciale regietafel 
(PRT) het "regioplan" van Markiezaten ontvangen. Hartelijk dank daarvoor.

Alle ontvangen regioplannen van Noord-Brabant zijn in samenhang beoordeeld. 
Omdat er verschillen in definities en uitgangspunten bestaan tussen de regio's moest 
hier eerst helderheid over zijn alvorens de PRT kon reageren. Die uitgangspunten 
zijn met het COA in de PRT en met uw regio ambtelijk afgestemd.

In de regiobijeenkomsten van eind 2022 hebben wij geconcludeerd dat de 
opgaven binnen de asielketen complex en omvangrijk zijn. De urgentie om de 
opgaven écht met elkaar op te pakken werd en wordt breed gevoeld. Het stemt mij 
buitengewoon optimistisch dat uw regio stappen heeft gemaakt om de opgaven in 
gezamenlijkheid op te pakken.

Desondanks kan ik niet anders dan aandacht vragen voor de korte termijn en de 
lange termijn oplossing. Ik weet hoe moeizaam het gaat in uw regio om tot een 
invulling te komen in uw regio. Ondanks dat er soms sprake is van een lange 
realisatiedatum voor een structurele oplossing heeft u als regio ook de 
verantwoordelijkheid om in de tussenliggende tijd, via noodopvang, te werken aan 
een overbrugging richting die lange termijn oplossing. In elke regio is dit een 
moeizaam gesprek en werken ze aan hun eigen opgave. Een opgave die bij de 
komst van de spreidingswet waarschijnlijk nog een keer verhoogd gaat worden. 
Bespreek in uw regio wie bijvoorbeeld de komende 2 jaar noodopvang gaat 
verzorgen als overbrugging naar de lange termijn oplossing.



Het regioplan is een dynamisch document. Deze reactie gaat vooral in op de 
asielopgave. Samenhang en afstemming met de andere opgaven wordt in elke 
regio anders ingevuld.

In de bijlage kunt u de volledige inhoudelijke reactie terugvinden.

In het transitieplan CNO is opgenomen dat de PRT moet instemmen met het 
regioplan. Kijkend vanuit de regionale opgave kunnen wij niet instemmen met het 
plan. Wij zouden graag een verdere verfijning/uitwerking van het plan willen zien 
zoals bedoeld in de bijlage. Wij nodigen uw regio uit een doorontwikkelde versie 
van het regioplan aan te leveren voor de PRT van 17 april 2023.

Een afschrift van deze brief is verzonden aan de staatssecretaris van J&V.

I.R. Adema
Commissaris van de Koning



Bijlage:

Uitgangspunten
In uw plan dient u aandacht te besteden aan of in lijn te komen met de volgende uitgangspunten 
zodat we landelijk dezelfde taal spreken:

1. De cijfers gaan uit van een technische opvangcapaciteit. Dat wil zeggen het aantal 
aanwezige bedden en niet het aantal aanwezige personen. Vanuit logistieke redenen is de 
technische capaciteit hoger dan de daadwerkelijke opvang (ongeveer 9/0 verschil). In een 
bestuursovereenkomst met het COA gaat het COA uit van het daadwerkelijk aanwezige 
personen.

2. Noodopvang is opvang tot 2 jaar en het beheer is door COA. Alles langer dan twee jaar is 
structurele opvang. Het uitgangspunt is aan te sluiten bij deze landelijke terminologie.

3. Nidos opvang. Nidos telt niet mee voor de asielopgave omdat het soms (deels) asielopvang 
is en soms opvang met vergunninghouders. De opvang van vergunninghouders telt al mee 
met de gemeentelijke taakstelling huisvesting vergunnighouders. Daarnaast gaat het vaak om 
zeer kleine aantallen.

Opvangcapaciteit
m Het plan maakt gebruik van het COA excel bestand voor de landelijke eenheid maar is niet 

uitgewerkt voor uw district maar per veiligheidsregio. Het verzoek is om dit per district te 
doen omdat dit uw gekozen structuur is en ook hieraan eigen opgaven zijn verbonden. Ik 
heb COA verzocht een aangepast format aan te leveren voor uw regio.

m In de PRT van 10 maart 2023 is afgesproken dat het regioplan moet gaan anticiperen op 
het toekomstige verdeelbesluit uit de spreidingswet. Uw regio voldoet nog niet volledig op 
dit punt.

« Als uw plan uitgaat van kleinschalige locaties ^300) vraagt dit nadere afstemming met het 
COA over de haalbaarheid. In de LRT is afgesproken dat het COA ook bij kleinschalige 
opvang moet zorgen voor de exploitatie en financiering. Mocht u knelpunten ervaren met 
het COA om tot exploitatie door COA te komen dan kunt u dat melden bij de PRT die dit 
vervolgens op tafel zal leggen bij de LRT. Dit kan resulteren in een andere 
financieringsstructuur voor COA.

* Het plan anticipeert nog niet op de AMV opgave voor uw regio. De benodigde AMV 
plekken zijn over Nederland verdeeld en Noord-Brabant heeft een opgave gekregen van 
750 AMV plekken. Het is belangrijk dat er een goede spreiding van deze plekken over 
Nederland is, omdat bij de realisatie van AMV plekken ook onderwijs en de noodzakelijke 
extra begeleiding voor deze doelgroep geregeld moet worden. Hierdoor is het noodzakelijk 
om de plekken óók in onze provincie goed te verspreiden. We zien Brabantbreed in de 
ingediende regioplannen veel initiatieven voor AMV plekken. Dat is positief voor deze 
doelgroep, maar indien de randvoorwaarden daar niet aan gekoppeld kunnen worden en 
er geen goede afstemming is met het benodigde (ISK) onderwijs is het niet aan te bevelen 
om fors meer AMV plekken te leveren dan de gegeven opgave. Als dat niet geregeld kan 
worden, benadelen we daarmee de AMV doelgroep en het zal het ten koste gaan van het 
draagvlak indien de jongeren geen onderwijs kunnen krijgen en geen of weinig begeleiding 
krijgen. Die begeleiding is begrijpelijkerwijs intensiever dat op reguliere azc's.

* In het regioplan willen wij dan ook terugzien dat een kleinschalige AMV locatie (van 
bv 50 plekken) flexibel ingericht gaat worden voor meerdere doelgroepen. Hiermee 
anticipeer je direct op een gewijzigde instroom wat zomaar realiteit kan zijn tegen 
de tijd dat deze opvanglocaties allemaal gerealiseerd zijn.



* Ook willen wij voor AMV locaties in het regioplan terugzien dat er met de plannen 
afspraken zijn gemaakt over onderwijshuisvesting, leerlingenvervoer, voorschoolse 
educatie en de internationale schakelklas.

* Richtinggevend op basis van uw inwoneraantal bent u verantwoordelijk voor 1 1 0Zo 
(83 plekken) van de 750 gewenste AMV plekken in Noord-Brabant. Dit is geen 
ophoging van de asielopgave maar hoort erbij. Volgens uw plan zou u met de 
beoogde locatie in Moerdijk hier bijna aan voldoen.

Het plan anticipeert nog niet op de Nidos opgave voor uw regio. Noord-Brabant moet 472 
Nidos opvangplekken organiseren. Kijkend naar het inwoneraantal van 1 1 aZo voor deze 
regio dan komt dat neer op 52 personen in een Nidos locatie. Dit is geen ophoging van de 
opgave (huisvesting vergunnighouders). Zoals bij de uitgangspunten aangegeven is een 
Nidos locatie lastig in te delen omdat er soms asielzoekers wonen maar meestal kinderen 
met een verblijfsvergunning die al meetellen met de taakstelling huisvesting 
vergunnighouders.
Flexibilisering van de asielketen. Om te voorkomen dat er bij een toekomstige lagere 
instroom (teveel) locaties worden gesloten moeten de structurele locaties flexibeler worden. 
Dit regioplan voorziet nog niet in voornemens om locaties mee te laten bewegen met de 
fluctuerende instroom. Bijvoorbeeld:

* Bij alle locaties 1 0 0Zo van de opvangcapaciteit reserveren voor crisissituaties zoals in 
2015 en nu. De standaard bezetting per locatie gaat dan omlaag.

* Per locatie worden voorbereidingen getroffen om snel units bij te plaatsen. De 
voorbereiding bestaat dan uit infrastructuur die klaar ligt.

» Tref voorbereidingen zodat een deel of de gehele locatie (tijdelijk) gebruikt kan 
worden voor een andere doelgroep zoals studenten, antikraak, spoedzoekers, 
vergunninghouders (tussenvoorziening). Dit vraagt aanpassing van het PvE van COA 
en afstemming met bijvoorbeeld een woningbouwcoöperatie of antikraak 
beheerorganisaties.

Er is geen sluitend tijdspad van realisatie dat er voldoende CNO of noodopvang is totdat de 
structurele opgave is gerealiseerd.


